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Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af dagsor-

den og referat fra sidste 

møde 

 

Bilag: Dagsorden – 24-10-22 samt Referat  

2. Orienteringspunkt: 

a) Studieleder for KA 

 

Kandidatreform 

Der lægges op til, at Idræt & Sundhed kan fastholde 45 pladser på 

120 ECTS og skal omlægge resten (53) til 75 ECTS. 

 

Stor udfordring: 

De studerende skal starte 1/8 og læse i år – uden pauser. Det under-

streges, at der kan være udfordringer i forhold til samlæsning, da den 

kortere kandidat starter før de andre studerende, det kan give admini-

strative udfordringer, da der vil ligge rigtig meget arbejde i juli måned,  

 

Fordele: 

Dagsorden 

Emne  Møde i studienævn for idræt og sundhed 

Dato og tidspunkt  22. oktober 2024 

Sted  Mødelokale 6, IOB 

Inviterede  

 

 

 

 

 

 

 

 

Afbud fra 

 

 

Annemari Svendsen (AS) 

René Engelhardt Hansen (REH) 

Thomas Bredahl (TB) 

Studerende Thea Bøgelund Rasmussen (TBR) 

Studerende Dorthea Uth Pedersen (DUP) 

Studerende Caroline Hvid (CH) 

Kasper Degn Gejl (KDG) 

 

 

Kasper Degn Gejl (KDG) 

 

Mødeleder  Studienævnsformand Annemari Svendsen 

 

Links til materiale Mødemateriale, dagsorden og referat: SharePoint 

Ansøgninger: SAGA via Google Chrome, Edge eller Firefox. 

 

https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/Sund_issn/SitePages/Home.aspx
https://syddanskuni.sharepoint.com/Sites/sundudd/Shared%20Documents/Studieadministration%20og%20studienævn/Uddannelses-%20og%20fagadministration/Idræt%20og%20sundhed/Studienævn/Studienævnsmøder/Dagsorden%20og%20referater%20-%20Acadre%2023-692/saga.sdu.dk


 

 Side 2 

Det kan være en god mulighed for de studerende, der ønsker at tage 

en mindre forskerrettet uddannelse. Det giver mulighed for at arbejde 

mere med tompladsordning. 

 

Det er vigtigt, at vi i forhold til de andre universiteter, kan udbyde 

begge kandidatuddannelser. 

 

Punkter: 

1. Glade for muligheden for fortsat at udbyde 120 ECTS og øn-

sker at disse kan fordeles på både et- og to-fagsstuderende 

2. Vi har en høj score på Shanghai-skalaen, som vi ønsker at 

fastholde 

3. Være opmærksom på professionsbachelorer – hvad bliver 

deres indgang til universitetet? 

4. Taler ind i den generelle strategi om de sundhedsfaglige ud-

dannelser – taler ind i behandling frem for forebyggelse, da f 

5. Ressourcer til kommunikation og udvikling af den nye uddan-

nelse. Vi skal gøre bacheloroptagne fra E25 opmærksomme 

på dimensioneringen 

 

 

Statusmøde 

 Kort orientering om statusmødets form og indhold: 

- Nøgletal gennemgås, og generelt ser disse fornuftige ud. 

Fortsat fokus på: 

1. Der er dog fortsat fokus på studieintensiteten på kandi-

datuddannelsen, der er lav 

2. Ledighed 

3. Frafald på BA-uddannelsen. Tilbagemelding fra de stude-

rende, der falder fra, er mest fokuseret på forkert uddan-

nelsesvalg.  

- Fagspecifik prøve på BA-uddannelsen, der afskaffes fra næ-

ste år. Studiet ønsker at fastholde denne optagelsesprøve. 

Efter møder med Optagelsen er der åbnet for mulighed for, at 

den fortsat kan afholdes. I så tilfælde skal der fastlægges fa-

ste kriterier for at kunne bestå prøven, og der skal vælges 

nogle fra i processen. Studienævnet bemærker, at de ved en 

faglig aktivitet kan være bange for, at der vil være mange, der 

ikke dukker op. 

- Input fra studienævnet: de studerende ser dagen positivt og 

som en rigtig god måde at se studiet på. Derudover får de 

også kendskab til de øvrige kommende studerende, hvilket 

skaber en genkendelighed ved studiestart. Hvis der skulle 

være en fagspecifik aktivitet, mener studienævnet, at der skal 

lægges op til at gøre reklame for den fagspecifikke prøve og 



 

 Side 3 

brande den som en god mulighed for at møde sine kom-

mende medstuderende og undervisere. 

- Gennemgang af hjemmesider. Her er der møde i dag. 

 

 

b) Studieleder for BA 

 

 

 

De studerende på første studieår vælger specialisering i denne uge, 

hvilket vi er meget spændte på. 

c) studiekoordinator Orientering om valg til studienævnet, og der lægges information på 

ITSL. 

 

d) studerende  

1. Kvalitetssikring og -ud-

vikling af uddannelse og un-

dervisning (§ 18, stk. 4, nr. 

1) 

 

a. Evalueringer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Studieordninger, kompe-

tencebeskrivelser og fagbe-

skrivelser (§ 18, stk. 4, nr 2) 

 

 

a. Internationalt 5. se-

mester – nye fagbe-

skrivelser 

 

 

 

Sagsfremstilling 

 

 

 

 

Evalueringer med en score under 4,0 og dermed med handleplan: 

 

Cancer (https://eval.sdu.dk/questionnaire/92615/report) 

 

Wearables i sundhed og sport (https://eval.sdu.dk/questionna-

ire/89246/report) 

 

  

Beslutning 

I evaluering i Wearables er der flere opmærksomhedspunkter, bl.a. 

manglende sammenhæng. Studienævnet opfordrer underviserne til at 

være opmærksomme på i arbejdet med det nye EPICUR-fag. 

 

 

 

 

 

 

 

Sagsfremstilling 

Andet udkast til et af de tre nye moduler til det internationale semester 

på 3. studieår er rettet til jf. studienævnets kommentarer fra sidste 

møde og klar til gennemgang. 

 

Bilag 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/92615/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/89246/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/89246/report


 

 Side 4 

 

 

 

 

 

 

b. Nyt Epicur Winter 

School-fag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

c. Ændring af eksa-

mensformen i Orga-

nisation og Ledelse 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

d. Eksamen i Interven-

tionsplanlægning 

 

 

 

 

Exercise Psychology-FINAL_ 081024 

 

Indstilling 

Studienævnet orienterer sig i fagbeskrivelsen 

 

 

Sagsfremstilling 

Fagbeskrivelsen til det nye Epicur-fag – Digital Heatlh er klar til gen-

nemgang i studienævnet 

 

Bilag 

Digital health – Using wearable devices in research and clinical prac-

tice 

 

Beslutning 

Studienævnet diskuterer og kommer med kommentarer til det nyt fag 

til udbud i vinter 2024-2025. Studiekoordinator tager kommentarer 

med til fagansvarlig og sender den endelig fagbeskrivelse i skriftlig hø-

ring. 

 

 

 

Sagsfremstilling 

Fagansvarlig for Organisation og Ledelse ønsker at ændre eksamens-

formen i faget. 

Nuværende form: Mundtlig eksamen 

Ønsket form: Kombineret prøve – synopsis med efterfølgende mundt-

ligt forsvar. Synopsis kan udarbejdes i grupper op til fire studerende. 

Den mundtlige del er individuel. 

 

Synopsis er på 5, 7, 9 eller 11 normalsider ved henholdsvis 1, 2, 3 el-

ler 4 studerende (eksklusiv forside, indholdsfortegnelse, referenceli-

ste, noteapparat samt evt. bilagsmateriale). 

 

Beslutning 

Studienævnet godkender ovenstående – med kommentaren: synopsis 

kaldes mindre skriftligt produkt 

 

 

Sagsfremstilling 

Der er kommet uddybende information omkring eksamen i Interventi-

onsplanlægning. 

 

Bilag 

Eksamen - Interventionsplanlægning 



 

 Side 5 

 

 

 

 

 

 

e. Opdateret fagbe-

skrivelse til IP 

børne/unge Inten-

sive Course 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

f. Varighed af forløb i 

Projektorienteret 

forløb 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning 

Studienævnet godkender eksamensformen. 

 

 

 

Sagsfremstilling 

Fagansvarlig for Exercise and performance in the growing child, der 

udbydes på den nye kandidat i F25, har indsendt en opdateret fagbe-

skrivelse. 

 

Beslutning 

Studienævnet har følgende kommentar: der ønskes en uddybning af 

eksamensformen – især formalia (antal studerende, gruppeopgave, 

hjælpemidler). Studiekoordinator tager kommentarer med til fagan-

svarlig og sender den endelig fagbeskrivelse i skriftlig høring. 

 

 

 

Sagsfremstilling 

Der opleves en stigning i henvendelser fra studerende, der ønsker de-

res forløb i Projektorienteret forløb forlænget. 

 

Beslutning 

Studienævnet diskuterede kort rammerne for faget, og der ønskes en 

kort skitsering af mulighederne. KMB og REH arbejder videre på 

dette. Punktet tages op igen på næste studienævnsmøde. 

3. Øvrige sager (§18, stk. 

4, nr. 5) 

a. Ændring i antal af 

reeksaminer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sagsfremstilling 

På sidste studienævnsmøde diskuterede studienævnet antallet af re-

eksaminer og ønskede at følge Fakultetets retningslinjer. Fra Fakulte-

tets side lægges der op til følgende: 

 

1. 

Første kvarter har reeksamen i ”ferie”-ugen i januar/februar 

Andet, tredje og fjerde kvarter har reeksamen i august 

 

2. 

Første og andet kvarter har reeksamen i april 

Tredje og fjerde kvarter har reeksamen i august 

 

Beslutning 

Studienævnet ønsker at gå med mulighed nummer 2 



 

 Side 6 

4. Eventuelt Der er fortsat en fortælling om, at nedsættelsen af timer anses som en 

spareøvelse, og denne negative fortælling ønsker vi at ændre. Studie-

nævnet ønsker at holde et opsamlingsmøde for at fastholde den posi-

tive fortælling. 

5. Ansøgninger fra stude-

rende (§ 18, stk. 4, nr. 4) 

 

a) Behandling af ansøg-

ninger 

 

 

 

 

 

 

 

Sagsfremstilling: 

Alle ansøgninger er tilgængelige for studienævnets medlemmer i 

SAGA.  

 

Bilag 

De aktuelle ansøgninger ses via SAGA 

 

Indstilling 

De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet.  

 

b) Behandlede sager siden 

sidst 

Indstilling 

Studienævnsmedlemmerne orienterer sig i de behandlede sager.  

 

Bilag 

De behandlede sager vises via SAGA 

 

Indstilling 

De behandlede sager tages til efterretning af studienævnet.  

 

 

 

Annemari Svendsen   Kirstine Munk 

Studienævnsformand   Studiekoordinator 


